

Title (en)
Door closer.

Title (de)
Türschließer.

Title (fr)
Ferme-porte.

Publication
EP 0328934 A1 19890823 (DE)

Application
EP 89101667 A 19890201

Priority
DE 8801897 U 19880213

Abstract (en)

If the housing of a door closer is divided into a basic housing (11) and a spring housing (12 to 15) and if all the housing flow channels are made in the basic housing (11) and the respectively necessary hydraulic devices, such as throttle valves and the like, are used, then by a different design, especially a different length of the spring housing (12 to 15) connected in a fluid-tight manner to the basic housing (11) it is possible for door closers to have differing return forces and hydraulics of differing action. The door closer can be equipped with differently designed setting-out devices (8). Moreover, it can have differently designed pistons and/or piston drives (21, 23; 22, 24). Finally, it is also possible, if the housing bottom (39) is removable, to replace this by one of a different type, in order thereby also to make a variation possible. <IMAGE>

Abstract (de)

Wenn man das Gehäuse eines Türschließers in ein Grundgehäuse (11) und ein Federgehäuse (12 bis 15) aufteilt und am Grundgehäuse (11) alle gehäuseseitigen Strömungskanäle anbringt sowie die jeweils benötigten hydraulischen Einrichtungen, wie Drosselventile und dgl. einsetzt, so kann man durch unterschiedliche Ausbildung, insbesondere durch eine unterschiedliche Länge des damit flüssigkeitsdicht verbundenen Federgehäuses (12 bis 15) Türschließer mit unterschiedlich starker Rückstellkraft und verschieden wirkender Hydraulik ausstatten. Der Türschließer kann mit unterschiedlich ausgebildeten Ausstellvorrichtungen (8) ausgestattet sein. Außerdem kann er verschieden gestaltete Kolben und/oder Kolbenantriebe (21, 23; 22, 24) aufweisen. Schließlich ist es auch möglich, bei einem abnehmbaren Gehäuseboden (39) diesen durch einen andersartigen zu ersetzen, um auch dadurch eine Variation zu ermöglichen.

IPC 1-7
E05F 3/00; E05F 3/10; E05F 3/22

IPC 8 full level
E05F 3/00 (2006.01); **E05F 3/10** (2006.01); **E05F 3/22** (2006.01)

CPC (source: EP)

E05F 3/102 (2013.01); **E05F 3/225** (2013.01); **E05F 3/227** (2013.01); **E05F 2003/228** (2013.01); **E05Y 2201/10** (2013.01);
E05Y 2600/41 (2013.01); **E05Y 2600/452** (2013.01); **E05Y 2800/176** (2013.01); **E05Y 2800/205** (2013.01); **E05Y 2800/72** (2013.01);
E05Y 2900/132 (2013.01)

Citation (search report)

- [X] US 4665583 A 19870519 - FROLOV GEORGY [US], et al
- [Y] DE 3411189 A1 19851010 - DORMA BAUBESCHLAG [DE]

Cited by
EP1482118A1; GB2248878A; GB2248878B; EP1828516B2

Designated contracting state (EPC)
DE ES FR GB IT SE

DOCDB simple family (publication)

DE 8801897 U1 19880324; DE 58900642 D1 19920213; EP 0328934 A1 19890823; EP 0328934 B1 19920102; ES 2029084 T3 19920716;
JP H01247681 A 19891003; JP H0730652 B2 19950410

DOCDB simple family (application)

DE 8801897 U 19880213; DE 58900642 T 19890201; EP 89101667 A 19890201; ES 89101667 T 19890201; JP 3125789 A 19890213